
Zemský ráj to na pohled...  Uchováme si ho?
Viděl jsem už hodně míst na světě, krásnějších i méně 

krásných,  ale  nikde  se  mi  nelíbí  tolik,  jako  u  nás  na 
Ondřejovsku.  Když  se  vracím  z  ciziny,  proklínám  sice 
špatné  silnice,  leckde  vidím  nepořádek,  ale  nakonec  si 
vždycky řeknu, že tak hezká krajina jako u nás se jen tak 
nevidí.  Jak dlouho nám ta krása vydrží? 

Kdysi,  ještě  jako  student,  jsem se  rozhlížel  z  cesty  z 
Borek  ke  křížku  nad  Turkovicemi,  viděl  jsem  z  toho 
výhledu Senohraby, Turkovice, Hrusice a pár dalších obcí a 
říkal jsem si: Takhle to přece vypadalo před sto lety tam, 
kde je dnes Smíchov, Karlín, Pankrác nebo Libeň. Tehdy to 
bylo  taky  jen  pár  vesniček  mezi  poli;  a  dnes  je  z  toho 
souvislá plocha kamenných domů a asfaltových ulic, prostě 
kus města. Bude to za dalších sto let vypadat u nás taky tak?

Leccos tomu nasvědčuje. Cestou z Borek ke křížku už 
pomalu  neprojdeme,  rostou  pod  ní  domy  a  pohled  na 
krajinu vypadá jinak než před dvaceti lety. Samozřejmě tam 
nerostou městské čtvrti bez zeleně, dnes už se staví a bydlí 
jinak než před sto lety. Vynalezli to v Americe okolo roku 
1920 a  dopracovali  to  k  dokonalosti:  když dnes  jedete  z 
typického  amerického  města  velkého  jako  Praha,  hodinu 
projíždíte  jen  nekonečnými  satelitními  předměstími  s 
domečkem  vedle  domečku,  zahrádkou  vedle  zahrádky. 
Statisíce domečků a v nich miliony lidí. Představte si, že by 
to tak vypadalo okolo Prahy: stokilometrový prstenec, kde 
by všude byla stejná zástavba jako dnes u Světic nebo za 
Srbínem. Hrůza. 

Tlaky na to, aby se každý volný metr půdy zastavěl, jsou 
velké. Lidé z Prahy i odjinud mají víc peněz a chtějí bydlet 
ve  svém a  v  zeleném.  Majitelé  si  zase  představují  velké 
peníze,  které  dostanou  za  své  pozemky.  A  realitní  a 
developerské  firmy chtějí  taky vydělávat.  Konec konců i 
obce leckde ze začátku podporovaly velký rozvoj a viděly 
za ním víc peněz do obecní pokladny. 

Dnes se ale leckde drbou za uchem. Opravdu je pro obec 
dobré, když se přemění převážně v noclehárnu, kde se lidé 
navzájem  znají  jen  asi  tolik,  jako  v  desetipatrovém 
paneláku? Mnohá zastupitelstva si to už nemyslí a výstavbu 
nerozšiřují. 

I na nás čeká rozhodování, kde ještě stavět a kde už ne. 
Ovlivníme tím charakter naší obce na dlouhá léta. Zůstane 
tu ten zemský ráj i pro naše vnuky? 

Martin Macháček

Co se děje v obci
Rozpočet obce na rok 2007. Už v posledním čísle jsme 

psali  o přípravách rozpočtu a o tom, že obecní finance jsou 
velmi „napjaté“ - je mnoho potřebných výdajů, ale ne už tolik 
příjmů.  Připravili  jsme  nakonec  návrh  rozpočtu,  který  má 
provozní náklady obce vyrovnané s příjmy, ovšem v kterém je 
plánovaný  schodek  2  miliony  na  investici  do  přestavby 
Obecního domu. Zastupitelstvo obce tento návrh po malých 
úpravách schválilo (viz zápis ze zasedání zastupitelstva 19. 12. 
2006 na webu). Schválený rozpočet je samozřejmě vyvěšen na 
webových stránkách obce.

Reforma  veřejných  financí je  heslo,  s  kterým  se  dnes 
často setkáme. I  v  obecních financích se  snažíme co nejvíc 
šetřit,  abychom  zmenšili  náklady na provoz a aby nám víc 
zbylo  na  investice.  Začínáme  u  největších  výdajů,  a  to  je 
likvidace odpadů – o té píšeme ve zvláštním článku. Doufáme, 
že v této položce se nám podaří ušetřit několik set tisíc ročně. 
Dalších  přibližně  sto  tisíc  ušetřili  všichni  členové 
zastupitelstva  tím,  že  si  dobrovolně  snížili  odměny nebo se 
jich zcela vzdali (viz zápis ze zasedání zastupitelstva z 19. 12. 
2006 na webových stránkách obce). Pak je spousta menších 
výdajových  položek,  u  kterých  šetříme  prostě  tím,  že  si 
necháme  udělat  několik  nabídek  a  hledáme  nejlevnějšího 
dodavatele. 

Osadní výbory. Na předvánočním zasedání zastupitelstva 
byli  do  osadního  výboru  Třemblaty  zvoleni  Ivo  Císař 
(předseda),  Jana  Pohanková  a  Markéta  Tlamichová,  a  do 
osadního  výboru  Turkovice  Jan  Brabec  (předseda),  Jana 
Dvořáková a Petr Jahelka. Oba osadní výbory pracují už víc 
než tři měsíce a spolupráce s nimi je velmi dobrá, chtěl bych 
všem členům za to poděkovat. V polovině února zorganizoval 
třemblatský  osadní  výbor  schůzi  občanů  se  starostou,  byla 
velmi zajímavá a užitečná a těším se, že se po nějakém čase 
sejdeme znovu. Rád bych se podobně sešel s občany Turkovic 
i Ondřejova. 

Využívání  obecního  domu pro  akce  spolků. Na  návrh 
Honzy  Kölbla  přizvala  rada  obce  na  své  zasedání  zástupce 
spolků, které dělají v Obecním domě plesy a podobné akce. Na 
tomto zasedání byla dohodnuta jednak cena, jednak pravidla 
pro  využívání  sálu  (najdete  je  na  webu  pod  zápisem  ze 
zasedání zastupitelstva). Cena je ve srovnání s podobnými sály 
v  okolních  obcích  opravdu  nízká,  nepokrývá  náklady,  ale 
vážíme si  spolkového života  v  obci  i  práce,  kterou členové 
spolků dobrovolně dělají, a i takto chceme spolky podporovat.

Vyhláška  o  hracích  automatech. Hrací  automaty  vždy 
vyvolávají na území obce drobnou kriminalitu – když si někdo 
půjčí do hry a pak  musí splácet, často první, co ho napadne, je 
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ukrást karton cigaret nebo odmontovat měděný okap a dát ho 
do sběrny. Kromě toho automaty působí i sociální problémy, 
třeba když někdo prohraje výplatu. Proto je řada obcí vykazuje 
do  okrajových  částí  –  bohužel  podle  zákonů  a  rozhodnutí 
Ústavního soudu nelze automaty zakázat na celém území obce. 
Na zasedání zastupitelstva 13. 3. byla jednomyslně schválena 
vyhláška,  která  hrací  automaty zakazuje  všude,  kromě malé 
chatové osady v Třemblatech u silnice na Struhařov. 

Veřejné  osvětlení je  zejména  v  Ondřejově  ve  špatném 
stavu, protože je už asi 40 let staré a stožáry jsou většinou dole 
zrezlé.  Při  lednovém orkánu  se  dokonce  dvě  naše  lampy v 
Ondřejově  skácely.  Také  elektroinstalace  je  už  zastaralá  a 
celkově je třeba značná investice do její modernizace. Kromě 
toho  jsou  světla  neúsporná,  mají  velkou  spotřebu  a  ruší 
pozorování na hvězdárně. Proto jsme jednali s Astronomickým 
ústavem,  aby  nás  podpořili  v  úsilí  o  získání  dotace  na 
rekonstrukci  osvětlení tak, aby světla byla moderní, úsporná 
(za elektřinu pro osvětlení platíme přes 200 000 Kč ročně) a 
svítila jen na zem, kam mají – ne na oblohu. V současné době 
se nabízejí dvě možnosti: Jednak jsme jednali se společností 
Eltodo Citelum o tom, že by převzali správu našeho veřejného 
osvětlení  a  během prvních dvou let  by  vyměnili  svítidla  na 
nová, úspornější. Stálo by nás to o něco víc, než vydáme dnes, 
ale  to  by  bylo  právě  za  výměnu  svítidel.  Druhá  možnost, 
levnější,  ale  nejistá,  je  zkoušet  s  pomocí  hvězdárny  získat 
dotaci  na celkovou rekonstrukci  osvětlení.  Zatím jednáme o 
druhé  možnosti  a  podle  toho,  jak  jednání  dopadnou,  se 
rozhodneme.

Máme zapůjčen starší mycí stroj na úklid sálu v Obecním 
domě. Podle toho, jaké s ním budou zkušenosti, bychom tento 
nebo  podobný  stroj  později  zakoupili.  Teď,  když  skončila 
plesová  sezóna,  je  třeba  obnovit  nalajnování  a  nalakování 
podlahy  sálu.  Udělali  jsme poptávkové  řízení,  ozvaly  se  tři 
firmy, nejlevnější je nabídka firmy Man, která sál před dvěma 
lety rekonstruovala.

Protože  voda  z  areálu  hvězdárny  vytékala  z  trubky  ve 
Fričově  ulici  vedle  výměníkové stanice  na  ulici  Průběžnou, 
požádali  jsme  Astronomický  ústav  o  nápravu.  Ústav  proto 
připravuje  projekt  dešťové  kanalizace podél  Fričovy  ulici, 
která  by  odváděla  vodu  z  jejich  areálu  a  ústila  do  obecní 
dešťové kanalizace v dolní části  Fričovy ulice. Projekt je už 
zadán, stavba bude doufám hotova ještě letos. Chtěl  bych v 
této  souvislosti  ocenit  výbornou  spolupráci  Astronomického 
ústavu s obcí nejen v této, ale i v mnoha jiných záležitostech. 

Byl zadán projekt na  nádrž topného plynu za budovou 
obecního úřadu. Projekt bude stát přibližně 7 000 Kč a sama 
nádrž snad okolo 25 000 Kč (koupíme starší nádrž). Dosud 
odebíráme  plyn  z  nádrže  hvězdárny,  ale  to  bohužel  musí 
skončit,  protože  podle  platných  právních  předpisů 
Astronomický ústav nemůže  prodávat  žádné zboží,  tedy ani 
plyn.

Zimní  údržbu  komunikací od  počátku  roku  provádí  v 
Ondřejově  a  Třemblatech  Mirek  Tesařík  a  v  Turkovicích 
Zdeněk Vaněk z Lensed. Chtěl bych poděkovat jak Honzovi 
Vávrovi,  který  velmi  obětavě  prohrnoval  na  místních 
komunikacích sníh posledních asi 15 let a který už z vážných 
důvodů  prohrnovat  nemůže,  tak  i  Mirkovi  Tesaříkovi  a 
Zdeňkovi Vaňkovi, kteří to stejně obětavě dělají teď. Když my 
normální lidé ještě spíme, třeba ve tři hodiny v noci, oni už 
jezdí s traktorem, abychom my mohli ráno vyjet. 

Zima k nám letos byla milosrdná a další můžeme očekávat 
až zase někdy v listopadu,   ale  dovolte mi ještě  pár  slov o 
sněhu. Především chci říct, že některé komunikace se opravdu 
prohrnovat nedají. Jde zejména o cesty ze Šebláku dolů, neboť 
ty jsou tak strmé, že hrozí sklouznutí traktoru a tím i možná 
tragédie. Tady musím zase poděkovat Pepovi Švandovi, který 

z  vlastní  iniciativy  a  s  vlastním  traktůrkem,  je-li  to  aspoň 
trochu možné, prohrnuje cesty, na které velký traktor s radlicí 
nemůže.  Snažíme se,  pokud to  jen trochu jde,  vyjít  vstříc  i 
obyvatelům špatně  dostupných  lokalit,  např.  na  jižní  straně 
Horky.  Nemůžeme  si  ale  dovolit  riskovat  havárii.  Prosíme 
proto  v  této  věci  o  pochopení.  Rovněž  tak  chci  požádat 
majitele  nemovitostí,  kolem kterých  jede  traktor  s  radlicí  a 
kterým při tom nahrne před bránu sníh, aby tento sníh prostě 
odklidili a nestěžovali si. Nedá se nic dělat, sníh se na jednu 
nebo na  druhou stranu  cesty  odhrnout  musí,  kam jinam ho 
můžeme dát? Vím, že naprostá většina lidí se diví, proč o tom 
vůbec píšu, když to je samozřejmé. Ale Mirek Tesařík by mohl 
vyprávět i o lidech, kteří asi očekávají, že u jejich brány sleze s 
traktoru a lopatou jim sníh ještě odháže pryč. 

ČEZ  Distribuce (tedy  „rozvodné  závody“)  je  povinna 
hlásit s dostatečným předstihem všechna plánovaná vypínání 
proudu. Bohužel v poslední době si zvykla zjednodušit si život 
tím, že prostě pošle na obec e-mail o vypnutí a čeká, že obec 
bude informovat občany sama. Tyto informace dáváme jednak 
na úřední desku, jednak na webové stránky, ale nebudeme za 
soukromou  firmu,  jakou  je  ČEZ,  plnit  její  povinnost  a 
vyvěšovat  plakáty v dané lokalitě.  Při  několika vypnutích v 
lednu a  únoru  se  na  nás  obraceli  nespokojení  občané,  kteří 
úřední desku ani web nečtou. Napsal jsem proto dopis řediteli 
ČEZ  Distribuce,  aby  své  zákazníky  informovali  dostatečně 
sami, neboť to je jejich povinnost. 

Dětské hřiště  v  Ondřejově je zatím oploceno jen ze tří 
stran, a proto se na něj mohou dostat psi. U firmy OZET jsme 
objednali bránu a jakmile bude hotová, dokončíme zbývající 
část  oplocení.  Současně  vyměníme  pletivo  na  vnější  straně 
hřiště (do ulice Sportovní); sloupky jsou tam dobré, ale pletivo 
je už zrezavělé. 

Výdaje  obce  nad  10  000  Kč jsou  podle  usnesení 
zastupitelstva vždy jednou za měsíc zveřejňovány na webu i na 
úřední  desce.  Je  to  součást  naší  politiky  průhledného 
hospodaření.  Zastupitelstvo  také  zvolilo  kontrolní  výbor  ve 
složení  Václav  Beránek,  Ivana  Staňková  a  Jaroslav  Kycler, 
který bude provádět kontroly hospodaření obce. Každý občan 
má možnost získat jakoukoliv informaci o hospodaření nebo 
jiné činnosti obce.

Rada  schválila  účetní  uzávěrky Mateřské  školy  i 
Sportovně-kulturního centra. Ty byly udělány velmi dobře a 
bez závad.

Jednal jsem s majitelem Kampeličky o tom, aby odstranil 
betonovou nakládací rampu, která zčásti  zasahuje do našeho 
pozemku v uličce mezi  Kampeličkou a  vinárnou.  Tuto ulici 
chceme zrekonstruovat, ale to bude možné jen po odstranění 
rampy.  Majitel  se  rozvedl  a  nezdržuje  se  na  adrese  svého 
trvalého  bydliště,  takže  s  ním  máme  kontakt  jen  přes  jeho 
syna,  a  to  komplikuje  jednání.  Věřím  však,  že  se  podaří 
dohodnout,  aby  byla  rampa  v  dohledné  době  odstraněna  a 
rekonstrukce uličky mohla začít. 

Rada  schválila  plán  rozšiřování  veřejného  osvětlení. 
V Ondřejově je na prvním místě osvětlení  ulice  U Bytovek 
(2  světla),  na  druhém  místě  Na  Křížku  (1  světlo 
u  Lanžhotských),  na  třetím  místě  v  ulici  Nad  Hřištěm 
(1 světlo) a na čtvrtém místě v ulici Luční (směrem k čističce, 
1  světlo).  V  Turkovicích  plánujeme  2  světla  směrem  od 
hasičárny nahoru (u Strnadů a u inspektora) a v Třemblatech 
1 světlo u Pácovy garáže. 

S  ředitelem  firmy  Connex  jsme  se  dohodli  na  nájemní 
smlouvě za parkování autobusů na našem pozemku v areálu 
ZD. Dohodnuté nájemné je 40 000 Kč ročně. Současně nám 
pan ředitel slíbil, že u parkoviště zřídí chemický záchod.

Protože už zima definitivně skončila a  je čas  opravovat 
silnice a místní komunikace, udělala si rada obce „výjezdní 
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zasedání“  v  neděli  1.  dubna.  Projížděli  jsme  území  obce 
a  zapisovali,  kde  je  třeba  vyměnit,  opravit  nebo  odstranit 
dopravní značky a kde je třeba opravit vozovku. Na 10. dubna 
jsme  pozvali  ředitele  Správy  a  údržby  silnic  Kutná  Hora, 
projednáme s ním, co by bylo třeba udělat na silnicích, které 
spravuje jeho firma. Pokud jde o místní komunikace, tam je to 
samozřejmě náš problém, a na 12. dubna už máme pozvanou 
firmu, která dělá dopravní značky, aby nám dala nabídku. Také 
poptávkové  řízení  na  opravy  vozovek  začneme  hned  po 
Velikonocích.

Přemístění  kontejnerů.  Nejvíc  kontejnerů  na  jednom 
místě je teď v Ondřejově před hasičárnou. Místní lidé z toho 
samozřejmě nemají radost. Nejhorší jsou pro ně kontejnery na 
sklo – představte si, když vám někdo do kontejneru před okny 
vysype kbelík skleněných lahví a je náhodou jedenáct v noci. 
Proto se rada rozhodla přemístit část kontejnerů (a hlavně ty na 
sklo)  do  uličky  U  Kampeličky,  kde  nikdo  nebydlí.  Kvůli 
vandalům  budou  kontejnery  upevněny  ke  kůlu 
zabetonovanému do země.

Ve dnech 14. 11. 2006 a 26. 3. 2007 provedly pracovnice 
Krajského  úřadu  kontrolu  hospodaření  obce.  Zpráva  o 
kontrole konstatuje, že nebyly zjištěny chyby ani nedostatky. 
Pro zajímavost uvádíme následující čísla z kontrolní zprávy, 
které  ukazují,  že  hospodaření  obce  je  velmi  zdravé:  podíl 
závazků  na  rozpočtu  obce  je  0,4  %  a  podíl  zastaveného 
majetku na celkovém majetku obce 0 %. 

Martin Macháček
__________________________________________________

Mateřská škola v Ondřejově oznamuje

ZÁPIS 
DO MATEŘSKÉ ŠKOLY ONDŘEJOV
se uskuteční ve čtvrtek 19. dubna 2007 od 16 do 18 hodin

v budově školky Ondřejov, Pražská 59 - zadní vchod

K zápisu se dostaví rodiče s dětmi, kteří budou mít zájem 
o umístění svého dítěte ve školce od 1. září 2007

Doklady potřebné pro zápis:
- Rodný list dítěte
- Občanský průkaz rodiče 

Dana Honsová, ředitelka MŠ

Obec Ondřejov vyhlašuje

 konkurs na místo ředitele
 příspěvkové organizace 

Základní škola Ondřejov, okres Praha-východ.

Předpokládaný nástup do funkce: 1. srpna 2007.

Uchazeč  musí  splňovat  podmínky  stanovené  v  §  5 
zákona č. 563/2004 Sb. o pedagogických pracovnících:

má  zákonné  předpoklady  pro  výkon  funkce 
pedagogického pracovníka,

má  praxi   spočívající  ve  výkonu  přímé  pedagogické 
činnosti  nebo  v  činnosti,  pro  kterou  jsou  potřebné  znalosti 
stejného nebo obdobného zaměření, nebo v řídící činnosti nebo v 
činnosti ve výzkumu a vývoji v délce aspoň 4 roky.

U  uchazeče  oceníme  zejména  samostatné  a  tvůrčí 
myšlení, schopnost neustále se učit a rychle se orientovat v nové 
problematice,  pedagogické,  organizační  a  řídící  schopnosti  i 
dovednost jednat s lidmi. 

Přihlášku do konkursu zašlete na tuto adresu:
Obec Ondřejov, Průběžná 274, 251 65 Ondřejov
Obálku označte nápisem: KONKURS - NEOTVÍRAT
 
Přihláška musí obsahovat: 

jméno, příjmení a kontaktní údaje,
životopis,
stručnou koncepci rozvoje školy,
lékařské  potvrzení  o  zdravotní  způsobilosti  k výkonu 

funkce ředitele/ky školy,
výpis  z rejstříku  trestů   ne  starší  než  3  měsíce  nebo 

potvrzení o jeho vyžádání,
průkazný  doklad  nebo  čestné  prohlášení  o  dosavadní 

pedagogické praxi, 
úředně ověřené kopie dokladů o dosaženém  vzdělání: 

diplomu a vysvědčení o státní závěrečné zkoušce 

Termín podání přihlášky: nejpozději do 7. května 2007 (rozhoduje 
poštovní razítko či razítko podatelny úřadu).

Úspěšný uchazeč může v Ondřejově získat obecní byt.

Případné  dotazy  zodpovíme  na  telefonu  323  649  403  nebo  e-
mailu starosta@obecondrejov.cz.

RNDr. Martin Macháček,  starosta obce 

===============================================

Astronomie v pohledu století,
astronomie včera a dnes

     To je  název projektu,  na kterém se od září  2006 podílejí 
některé děti z naší školy v Ondřejově. Vydáváme se hluboko do 
historie, kdy vznikaly první poznatky o této dodnes tajuplné vědě, 
a sledujeme jejich vývoj až do dnešních dnů. Zajímáme se i  o 
nejnovější poznatky a astronomii v praxi, proto spolupracujeme 
s hvězdárnou v Ondřejově a chystáme se na návštěvu do Vlašimi. 
Důležitá  jsou setkání s vědci,  kteří  se  astronomií  zabývají  celý 
život. Některé naše poznatky překládáme do angličtiny, abychom 
si  procvičili  světový  cizí  jazyk.  O  všem  vydáváme  zpravodaj 
s názvem „A přece se točí“,  součástí je i tvorba www stránek.   

RNDr. Věra Hudcová
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Jak nakládat s odpady
(Výtah z obecně závazné vyhlášky obce Ondřejov č. 1/2007)

Prosíme třiďte odpad! Šetříte tím životní  prostředí  a  šetříte 
také  peníze  sobě  i  obci.  Likvidace  netříděného  odpadu  je 
podstatně dražší a poplatek za odpad, který obec vybírá, bude tím 
vyšší, čím víc netříděného odpadu se v naší obci vyprodukuje.

Co vše je nutno vytřídit?
1.Sklo,  plasty  a  papír  se  odděleně  vkládají  do  označených 

barevných  kontejnerů  na  tříděný  odpad.  
Nápojové kartony (např. od mléka, džusů). Pozor, novinka: dávají 
se do tříděného odpadu, do kontejnerů na plasty (žlutých). Firma 
si je od plastů oddělí sama.

2.Kuchyňský bioodpad (např. zbytky zeleniny a jídel) dávejte 
pokud  možno  do  kompostu.  Nemáte-li  však  zahradu  s 
kompostem,  můžete  je  dávat  do  popelnice  nebo  do  černých 
kontejnerů na zbytkový odpad.

3.Objemný bioodpad ze zahrad a polí (listí, tráva apod.) patří 
jen na kompost. Nesmí se ukládat do kontejnerů! Máte-li listí ze 
zahrady, jistě máte i možnost zřídit si na ní kompost. Uvažujeme i 
o  možnosti  zřídit  obecní  kompost,  kam by  občané  mohli  svůj 
objemný  bioodpad  bezplatně  odkládat.  Zřízení  takového 
kompostu bychom včas vyhlásili.

4.Dřevěný  odpad  (větve,  zbytky  nábytku  apod.)  je  možno 
pálit nebo drtit a kompostovat. Nesmí se odkládat do kontejnerů!

5.Velkoobjemový  odpad  bude  svážen  nejméně  2krát  ročně 
velkoobjemovými kontejnery. Místa a termíny svozu vyhlásí rada 
obce.  Pozor:  nesmí  se  tam dávat  stavební  suť  a  jiný  stavební 
odpad, větve a listí,  elektroodpad a nebezpečný odpad uvedený 
dále v odstavcích 6 a 7.

6.Vyjeté  oleje,  elektrické  akumulátory,  galvanické  články a 
baterie,  výbojky  a  zářivky,  pneumatiky  a  elektroodpad  (staré 
ledničky, pračky, počítače, monitory, televizory, zářivky apod.) je 
možno  odevzdávat  na  místech  bezplatného  odběru.  Každý 
obchod, kde se tyto věci prodávají, je podle zákona povinen vás 
informovat, kde takové místo je, nebo tento odpad musí odebírat 
sám. Předpokládáme, že v nejbližší  době se elektroodpad bude 
bezplatně  odebírat  v  Ondřejově  v  bývalé  silážní  jámě  za 
hřbitovem.  Zahájení  odběru  bude  vyhlášeno.  
Kromě toho lze tyto věci odevzdávat i do přistavených mobilních 
kontejnerů, které přijíždějí do naší obce dvakrát ročně. Termín a 
místo odběru budou vyhlášeny.
Pozor: z praček, ledniček a jiného elektroodpadu nesmí být nic 
vymontováno (kompresory, motory apod.).

7.Jiný nebezpečný odpad (např. zbytky barev, ředidel apod.) 
se  odevzdává  dvakrát  ročně  do  přistavených  mobilních 
kontejnerů.

8.Kovový odpad odevzdávejte do sběrny kovů.
9.Stavební suť, zeminu a vraky aut likviduje každý na vlastní 

náklady  v  souladu  se  zákonem.  Stavební  suť  a  zeminu  je 
zakázáno odkládat do kontejnerů!

Zbytkový odpad
Jestliže vytřídíte vše to, co je třeba vytřídit, zůstane vám už 

jen  velmi  málo  (např.  popel,  smetí,  textil,  plechovky,  některé 
nerozdělitelné předměty z více materiálů).. Tento zbytkový odpad 
se  normálně  dává  do  popelnice.  Popelnice  se  vyvážejí  jednou 
týdně ve vyhlášeném termínu.

Máte-li jednorázově víc odpadu, než se vejde do popelnice, 
můžete použít černý plastový kontejner o objemu 1100 litrů. Také 
chataři,  kteří  nemají  popelnice,  ukládají  zbytkový  odpad  do 
černých kontejnerů. 

Po celý rok jsou tyto kontejnery umístěny na těchto místech:
V Ondřejově  před hasičskou zbrojnicí, u obecního úřadu, pod 

kampeličkou, pod hřištěm, v ulici K Votavce (blízko Turkovické), 
Na Křížku, v Sukdolské, 

V  Turkovicích  jsou  zatím  u  prodejny  potravin.  Bude-li  to 
technicky možné pro svozovou firmu, přemístíme je ke garáži p. 
Paclta. 

Na Borkách na křižovatce cest blízko pomníčku.

V Třemblatech u dětského hřiště.
V sezóně – od počátku května do poloviny října – jsou černé 

kontejnery umístěny i ve dvou chatových osadách: v Důlích, a v 
Třemblatech Na kopci.

Majitelé   rekreačních  objektů  v  Březině  a  na  Bílé  cestě  v 
Turkovicích,  kam  nemůže  zajíždět  svozový  vůz,  ukládají 
zbytkový  odpad  do  pevných  plastových  pytlů,  které  mohou 
zakoupit  v  obchodech  nebo  od  15.  4.  2007  i  na  OÚ.  Odvoz 
naplněných pytlů se v roce 2007 koná v pondělí dopoledne přímo 
od rekreačních objektů v těchto termínech: 21. 5., 11. 6., 25. 6., 9. 
7., 23. 7., 14. 8., 27. 8., 24. 9. Pytle prosím vystavujte až těsně 
před odvozem, aby je mezitím neroztrhala zvířata. 

Do popelnic, kontejnerů a pytlů je zakázáno odkládat stavební 
odpad, kapalné odpady, uzavřené nádoby s neznámým obsahem, 
těla uhynulých zvířat, nebezpečný odpad, elektroodpad, dřevěný 
odpad, trávu a listí. Přestoupení tohoto zákazu je přestupkem, za 
který lze uložit pokutu až do výše 30 000 Kč!
__________________________________________________
Změna územního plánu

Jak už jste si asi přečetli na obecních vývěskách nebo na 
obecním  webu,  zastupitelstvo  rozhodlo,  že  budeme  pořizovat 
změnu územního plánu. Po dlouhých 12 letech práce a jednání 
byl  územní  plán  naší  obce  schválen  18.  10.  2006,  těsně  před 
koncem minulého  volebního období,  protože  od 1.  ledna  2007 
platí  nový  stavební  zákon  a  bez  schváleného  územního  plánu 
bychom prakticky  nemohli  stavět.  Nicméně  schválený  plán  je 
třeba ještě v řadě věcí „doladit“ a aktualizovat podle současných 
potřeb a situace. 

Chci proto všechny občany upozornit, že mají možnost 
podávat na obecní úřad návrhy na změny stávajícího územního 
plánu. Na základě výzvy, kterou obec vydala už počátkem roku, 
došlo zatím přibližně 40 žádostí;  skoro všichni  žadatelé  chtějí, 
aby  jejich  pozemky byly  územním plánem určeny  k  zástavbě. 
Tím, že se nějaký pozemek stane zastavitelným, samozřejmě jeho 
cena  výrazně  vzroste  proti  ceně,  kterou  měl  jako  pole.  Proto 
především  doporučuji,  aby  nikdo  nekupoval  ani  neprodával 
pozemky bez důkladného rozmyšlení. Jak dopadne řízení o změně 
územního  plánu,  to  zatím  nikdo  neví,  rozhoduje  o  tom  jak 
zastupitelstvo obce, tak i řada státních institucí. 

Mnozí majitelé pozemků se domnívají, že za zastavitelné 
území  se  dá  určit  prakticky  cokoliv.  Není  to  pravda.  Je  tady 
urbanistické hledisko obce, která už dnes je velmi „rozcouraná“: 
vždyť máme domy v Třemblatech skoro u Struhařova, v kopcích 
nad  Třemblaty,  v  Ondřejově  v  Důlích,  v  Hrušově  u  samých 
Senohrab i na Bílé Cestě pod Turkovicemi. A teď přišla dokonce 
jedna  žádost,  aby  zastavitelné  území  bylo  za  lesem u  samých 
Kostelních Střimelic. Protahovat v zimě cesty, svážet odpad nebo 
budovat sítě  by v takto neuváženě  zastavěné  obci  bylo  hrozně 
nákladné. Další hledisko je krajinné. Už dnes máme domy, které v 
krajině vysloveně trčí a ruší, například dům na cestě z Lensed ke 
křížku  nad  Turkovicemi.  To  vše  se  bude  muset  při  přípravě 
územního  plánu  zvážit.  Kromě  toho,  zákon  praví,  že  „další 
zastavitelné plochy lze změnou územního plánu vymezit pouze na 
základě prokázání  nemožnosti  využít  již  vymezené  zastavitelné 
plochy“. Takže varuji  před velkým optimismem. Některé dobře 
odůvodněné  plochy  se  do  zastavitelného  území  doufejme 
dostanou, ale určitě jich nebude tolik, aby byli uspokojeni všichni 
navrhovatelé.

Zatím je ještě doba „volného podávání žádostí“, ale musí 
se určit okamžik, kdy se sedne nad mapu a udělá se první návrh. 
Zastupitelstvo určilo, že s touto prací se začne v květnu. Máte-li 
zájem podat  žádost  na nějakou změnu v územním plánu,  máte 
tedy na to ještě čas do konce dubna.  I potom se sice každý bude 
moci k návrhu vyjádřit, ale samozřejmě spíš uspěje žádost podaná 
před tím, než je návrh nakreslen, než potom. 

Martin Macháček
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Kolik stojí odpady?

Na  začátek  několik  suchých  čísel.  Za  rok  2006  obec  na 
místním poplatku za odpad (to je ta pětistovka na člověka nebo na 
chatu) vybrala 815 442 korun. Dále jsme za třídění odpadu dostali 
odměnu  ze  společnosti  EKO-KOM  ve  výši  87  073  korun. 
(Společnost  EKO-KOM  vybírá  peníze  od  výrobců  a  dovozců 
obalů a tyto peníze pak rozděluje obcím i jiným subjektům podle 
toho, kolik se u nich nasbírá vytříděného odpadu.)  Dohromady 
byly příjmy obce na odpady 902 515 korun.

A teď  výdaje.  Za  odvoz  popelnic,  kontejnerů,  tříděného  i 
nebezpečného odpadu jsme v roce 2006 zaplatili 1 269 949 korun. 
To znamená, že obec musela doplatit ze svého 367 434 korun.

Kdybychom tyto peníze nedávali za odpady, mohli bychom za 
ně opravit cesty nebo obecní budovy, rozšířit nebo opravit veřejné 
osvětlení, zařídit hřiště ve školce nebo jiné užitečné věci. 

A další čísla. Jedna známka na roční vyvážení popelnice stojí 
obec 1910 korun. To znamená, že když tříčlenná rodina zaplatí na 
poplatku 3 krát 500 = 1 500 korun a dostane za to jednu známku 
na  popelnici,  obec  jen  na  ní  doplatí  ještě  410  korun.  Na 
dvoučlennou rodinu s jednou popelnicí doplácí obec 910 korun. A 
to nemluvíme o nákladech na odvoz kontejnerů, nebezpečného a 
tříděného odpadu. Jedno vyvezení velkoobjemového plechového 
kontejneru nás stojí přibližně 3 500 korun. A teď si představte, že 
někdo do tohoto kontejneru dal větve, listí nebo trávu z posekané 
zahrady. Kontejner je plný a obec platí a platí.

Odpady jsou velmi drahý špás.  Na jedné straně se snažíme 
najít takový systém, který by byl levnější než dnes, ale na druhé 
vás také všechny prosím, abyste si uvědomovali, že i když odpad 
odkládáte „zadarmo“, zaplatit se to stejně musí, a abyste tedy byli 
i  v  tom  šetrní  a  hospodární.  Dodržuje  prosím  vyhlášku  o 
odpadech, kterou schválilo zastupitelstvo a kterou v tomto čísle 
Ozvěn otiskujeme ve zkráceném znění. Třiďte odpad co nejvíc, 
protože  za  třídění  odpadu se  nám část  peněz  vrací.  Neberte  si 
zbytečně  popelnice,  protože  za  dvě  poloprázdné  popelnice 
zaplatíme  zbytečně  dvakrát  víc  než  za  jednu  plnou.  Neplňte 
kontejnery větvemi, které můžete spálit, ani listím nebo trávou, 
které  můžete  zkompostovat.  A už  vůbec  je  velmi  bezohledné 
dávat do plastových kontejnerů cihly a jinou stavební suť, protože 
tím se mohou zničit jak kontejnery, tak popelářské vozy. 

Všimli jste si jistě, že místo velkých plechových kontejnerů na 
zbytkový odpad se objevily černé plastové kontejnery o objemu 
1100 litrů. Je to proto, že nás vyjdou výrazně levněji: za jeden 
plechový kontejner o objemu 9 kubíků zaplatíme 3 500 korun, ale 
za 9 plastových, do kterých se celkem vejde 9,9 kubíků, zaplatíme 
dohromady jen 2 070 korun. Kromě toho se menší kontejnery dají 
rozmístit na víc míst a svážet častěji. A navíc nejsou naše, firma 
ASP nám je jen půjčuje, takže je nemusíme opravovat, zatímco 
opravy starých rezavých plechových kontejnerů nás stály hodně 
peněz. Tímto způsobem můžeme značně ušetřit. 

Dali  jsme si  udělat  nabídky od  tří  firem na  svoz  popelnic. 
Vyvážení jedné popelnice na rok nás stojí u Technických služeb 
Benešov letos 1910 korun bez pronájmu nádob (tj. každý si musí 
popelnici koupit), firma A.S.A. by nám ji odvážela za 1825 korun 
bez pronájmu nebo za 2013 korun s pronájmem (tj. dodají vlastní 
popelnice), a firma ASP  i s pronájmem za 1684 korun. Z toho je 
zřejmé, že nejvýhodnější je nabídka firmy ASP, která nám dnes 
odváží tříděný odpad i černé plastové kontejnery. Jediný problém 
je, že mají třínápravový, dlouhý vůz, který má problémy dostat se 
do  některých  míst  v  obci.  V  současné  době  vyhodnocujeme 
spolehlivost  jejich svozu a to,  kam všude se dostanou, a podle 
toho  se  v  krátké  době  rozhodneme,  zda  zůstaneme  u  firmy 
Technické  služby,  nebo  zda  přejdeme  k  levnější  firmě  ASP. 
Samozřejmě jsem se vyptával u jiných obcí, kterým ASP vyváží 
odpad, a bylo mi řečeno, že obce jsou s nimi spokojeny. 

Martin Macháček

Tvorba   ŠVP
Od září školního roku 2007/ 2008 musí všechny základní 

školy  zahájit  vyučování  podle   vlastního  ŠVP  (školního 
vzdělávacího  programu).  Ten  si  vytváří  školy  podle  zásad, 
stanovených v RVP (rámcovém vzdělávacím programu), vydaném 
MŠMT. 

Rovněž my – učitelé ZŠ Ondřejov – jsme trávili dlouhé 
hodiny vymýšlením nápadů, diskutováním o učebních osnovách 
a  tvorbou projektů, abychom splnili očekávané výstupy z RVP.

Naše několikaměsíční práce se chýlí ke svému konci. Od 
září se podle nového ŠVP s názvem „SLUNCE “ budou  učit již 
žáci 1. a 6. třídy, v dalším školním roce pak přibude 2. se 7.třídou. 
Ve školním roce 2011/ 2012  bude přechod na výuku podle ŠVP 
dokončen.

Učivo,  které  žáci  musí  zvládnout,  je  dáno  tzv. 
očekávanými výstupy z RVP,  společnými pro  všechny základní 
školy  v ČR.  Tyto  výstupy  jsou  na  konci  3.  třídy,  5.  třídy 
a  samozřejmě 9.  třídy.  V období  mezi výstupy má každá škola 
právo  upravit  si   učivo  do  jednotlivých  ročníků  podle  svých 
možností a s ohledem na žáky tak, jak je pro ni  nejvhodnější .

Projekty,  které  jsou  součástí  ŠVP,  však  budou 
realizovány ve  své  podobě již  od září  2007 pro všechny žáky 
školy. Máme pro děti připravené čtyři projekty : 

„Vyrůstáme s Mikešem“, „Barevný svět“, 
„Časopis Pětilístek“ a „Rádio 6-7-8-9“. 

V rámci projektu „Barevný svět“ byl  již  zahájen  dílčí 
projekt  ADOPCE   NA   DÁLKU . Díky finančním příspěvkům 
některých rodičů a zaměstnanců školy může již nyní – od dubna 
2007  –  navštěvovat  chlapec  v  africké republice  Guinea   školu 
a získávat základní vědomosti. 

Vedle uvedených  projektů samozřejmě nezaniknou ani 
tradiční  akce  typu:  Vánoční  program  se  zpíváním  koled, 
velikonoční a vánoční výstavy žákovských prací, Masopust, Den 
Země, Den dětí, soutěže Mléčná dráha, Dopravní soutěž cyklistů 
a další.
 Školní  vzdělávací  program  není  však  zdaleka  jedinou 
novinkou, která děti čeká. V jednání je též  změna názvu školy. Je 
proto možné, že v pololetí příštího školního roku budou mít žáci 
na vysvědčení již název  Základní škola J.J. Friče Ondřejov.

Celý obsah ŠVP „ SLUNCE “ bude zveřejněn v závěru 
letošního školního roku na internetových stránkách školy. 
V tištěné formě bude tento dokument uložen v ředitelně školy.
                           Hana Chaloupková
                              koordinátorka ŠVP

Oddíl  žáků a přípravky TJ Sokol Ondřejov
Zimní příprava obou týmů probíhala v tělocvičně SKC 

Ondřejov.  Děti  se  pilně  připravovaly  na  jarní  část  soutěže. 
V prosinci  se  přípravka  a   žáci  zúčastnili  halových  turnajů 
v Sázavě - žáci s velkým úspěchem -  vybojovali pohár za třetí 
místo.  Mladší  žáci  sehráli  turnaj  v Uhříněvsi  a  umístili  se  na 
čtvrtém  místě.  Ještě  před  začátkem  soutěže  odehrály  děti 
přátelské zápasy v Kojeticích a také si poprvé vyzkoušeli jak se 
hraje na umělé trávě – proti Radošovicím, remizovali 1:1.

První  ročník  halového  turnaje  DĚTI   PROTI 
RODIČŮM, který se konal 24.3. byl důstojnou tečkou za zimní 
přípravou a opravdu se vydařil. Přišlo si zahrát 14 rodičů a 30 dětí 
v 11ti soutěžních týmech a dvou kategoriích :
přípravky 1. místo : D.Barták, B.Vaňková, P.Hejma, O. Švehla 
žáci 1. místo : D. Bouček, P. Hejmová, F.Chytra, M.Dyškant

Od začátku dubna trénují děti na hřišti a děkujeme jim, 
že skoro všechny  pomáhaly s jeho přípravou před sezónou.  Také 
jsme rádi, že se k oddílu připojil nový trenér L. Zámyslický, který 
je se svými zkušenostmi pro děti velkým přínosem.

Helena Faiglová
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O zvonech a zvonařství
    Zvonařství je profesí velmi starou a přitom navzdory staletím 
prakticky nestárnoucí. Stejné zůstávají výrobní postupy, stejné je 
využití  finálního  výrobku  a  stejná  je  i  skrytá  touha  každého 
zvonaře: Vytvořit dílo, které přežije svého tvůrce. Zvon je a od 
pradávna  byl,  především  hudebním  nástrojem  a  dobrý  zvonař 
vždy usiloval o maximální dokonalost při své práci.
    Zvonař musí především vědět, jak bude zvon znít. Proto už 
téměř  1000  let  je  profil  zvonu  matematicky  vypočítáván  a 
neustále  zdokonalován.  Jaké  metody  a  pomůcky  však  k tomu 
zvonaři v minulosti používali, to se můžeme jen domýšlet. Přitom 
dosud existují zvony z 13. a14. století, které bez nejmenších  splní 
i dnešní přísné normy pro schvalování zvonů.
   Se zvonařstvím byla od nepaměti propojena i další řemesla, 
především  kovářství  a  tesařství.  Zvonař  byl  často  současně 
cínařem  či kovářem, v některých dobách i puškařem i dělolijcem.
Důvody byly  obvykle  zcela  pragmatické:  Více  oblastí  činnosti 
poskytovalo  zvonaři  značnou  soběstačnost  a  kromě  toho 
zajišťovalo  trvalou  práci  i  v době  dočasného  útlumu  zájmu  o 
zvony.
     Postavení zvonaře ve společnosti stojí také za zmínku. Zvonař 
vždy představoval v mysli jiných lidí člověka, který ovládal cosi 
tajemného,  neobvyklého  a  mystického.  Zvonaři  velmi  často 
v minulosti  zasedali  v městské  radě  a  většinou  byli  Váženými 
občany.
  Lidé zvonům, které byly odpradávna spojeny s jejich životem, 
dávali lidská jména a tak je povyšují i na něco více než jen na 
pouhý výrobek.
   Tak také dostali  své jméno zvony,  které jsou v ondřejovské 
kostelní věži.
  Na ondřejovskou kostelní věž před 2 lety vystoupil jeden z mála 
českých  zvonařů  a  pokračovatel  starého  zvonařského rodu  pan 
Petr Manoušek. Chtěl se podívat v jakém stavu jsou zvony. V šeru 
kostelní  věže  na  nás  dýchla  dávno zasutá  minulost.  Dozvěděli 
jsme se 
Mnoho zajímavého, protože pan Manoušek má obrovské znalosti 
v tomto oboru a je také jediným naším soudní znalcem v oboru 
zvonařství.
    Byla to krásná a velmi poučná návštěva. Mnoho ondřejovských 
by  toto  povídání   také  zajímalo.  Vždyť  s místními  zvony  je 
spojena  i jejich minulost.
     Přestože má pan Manoušek  mnoho práce a nyní jezdí odlévat 
zvony  do  zahraničí,  protože  při  povodních  přišel  o  rodinnou 
zvonárnu  v Praze  na  Zbraslavi,  rád  přijal  naše  pozvání 
k přednášce.  Má navíc  k Ondřejovu krásnou vzpomínku,  neboť 
jako  student  jezdíval  coby  člen  astronomického  kroužku  na 
pozorování  n  ondřejovskou  hvězdárnu.  V mládí  se  totiž  velice 
zajímal o astronomii.
   Je  tedy zatím předběžně domluveno na květen 2007  „Povídání 
o zvonech a zvonařství „
(i s návazností na ondřejovské zvony )  s promítáním diapozitivů, 
fotografií a filmů. Měly by být i zvukové nahrávky zvonění zvonů 
a  zvonkoher  a  pan  Manoušek  přislíbil,  že  přinese  i  ukázky 
menších zvonů a jejich detailů.
   Měly  bychom  tedy  výjimečnou  možnost  poslechnout  si 
povídání o neobvyklé a krásné práci pana Manouška.
   Přesné datum, čas a místo konání přednášky včas sdělíme.
                                                            Markéta Tlamichová

V článku jsou použity ukázky z knihy Petra Manouška „Zvonařství“, 
která nyní vyšla v nakladatelství  GRADA

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx

DIVOTVORNÝ HRNEC
Sobota 28. dubna 2007 v 19:30 hodin.

Obecní dům Ondřejov, velký sál.
Vstupné 60 Kč, děti 30 Kč.

A   JE   TO   TADY!
Už za dva měsíce se chystá velký  ženský šestiboj  aneb

            olympiáda v Ondřejově          
a pro některé stará známá

Ondřejovská štvanice.
Dovolte mi tímto pozvat všechny ženy a dívky, které mají chuť si 

vyzkoušet olympijskou atmosféru, na sobotu
23. června 2007.

Letošní ročník této úžasné sportovní události  zahájíme 
štafetou  3  x  300m a  přes  sprint,  střelbu,  vrh  koulí  a  volejbal 
zakončíme skokem do dálky.

Prosím  vážné  zájemkyně,  aby  mne  kontaktovaly 
nejpozději do 1.6.2007, kdy je nutné potvrdit  účast  a domluvit 
podrobnosti naší olympiády.

Vy  ostatní,  kteří  fandíte  sportu,  přijďte  podpořit  své 
sousedky, kamarádky a manželky, které se pokusí, třeba právě pro 
vás, zvítězit.

Na příjemně sportovně strávený den se těší za všechny 
organizátory  Ivana Staňková.
_____________________________________
Divadlo v Ondřejově

„Život je jediná věc, kterou máme doživotně.
Proto bychom si ho měli vážit, a když už žijeme,
tak především koukat, abychom skutečně žili.“

Jan Werich

Po  delší  pauze  se  v Ondřejově  opět  bude  hrát  větší 
divadlo.  Ochotníci  Občanské  vzdělávací  jednoty  Komenský 
z Chocerad tentokrát nastudovali divadelní hru Divotvorný hrnec 
autorů  Jiřího  Voskovce  a  Jana  Wericha.  Původně  jeden 
z nejúspěšnějších  broadwayských  muzikálů  čtyřicátých  let 
Finian’s rainbow inspirovaný irskými pohádkami pánové V & W 
dovezli do tehdejšího Československa a plně ho počeštili.  Irové 
v jejich příběhu vystupují  jako ryzí  Češi,  místo irského skřítka 
Oga do hry vstupuje typicky český vodník Čochtan. Čochtanovy 
monology  mezi  českým  lidem  časem  zdomácněly  a  písně 
z muzikálu se zpívají dodnes. Vždyť kdo by neznal Jakpak je dnes 
u nás doma nebo Tam za tou duhou?

Přijďte  se  podívat  v  sobotu  28.  dubna  2007  v 19:30 
do velkého sálu Obecního domu v Ondřejově. Jste srdečně zváni. 

-BK-
==============================================

Obecní úřad Senohraby, 
vyhlašuje konkurzní řízení na obsazení 

funkce ředitele/ky
příspěvkové organizace 

Základní škola a Mateřská škola, Senohraby, 
okres Praha –východ, Školní 27, Senohraby, 

Pracovní poměr na dobu určitou, 
po dobu mateřské dovolené, do 31. 8. 2009

Přihlášky zasílejte doporučeně nejpozději do 30. 4. 2007
na adresu: Obecní úřad Senohraby, Příčná 61, 

251 66  Senohraby, obálku označte slovy „konkurz“.
Další informace na tel.: 323 655 336 nebo 731 009 699.
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Sportovně kulturní centrum v Ondřejově
Milí občané,

ve Sportovně kulturním centru v Ondřejově je již v plném běhu 
1.pololetí 2007. Rádi bychom Vás informovali, jak vše probíhá. 
Do programu tohoto pololetí se nám podařilo zařadit nové kurzy, 
proběhlo několik velice úspěšných akcí a další připravujeme.

V lednu začal nově kurz volejbalu pro juniory pod vedením 
Ivy Staňkové a Alice Potměšilové. Děti si prochází průpravou hry 
a  pravidel  volejbalu  až  po  aktivní  zapojení  do  turnajů.  Kurz 
probíhá každý čtvrtek od 17,30 do 18,30 hod.

V únoru jsme otevřeli  nově kroužek keramiky pro školní  a 
předškolní děti s rodiči. Keramický kroužek je vždy ve čtvrtek od 
14,30  do  16,00  hod,  pod  vedení  paní  Peltanové,  zkušené 
keramičky, která si děti získala  svým citlivým přístupem. Děti 
jsou  z tvůrčí  keramické  práce  nadšené.  Kurz  bude  pro  svou 
úspěšnost  pravděpodobně  pokračovat  a  v případě  zájmu  bude 
rozšířen do dvou lekcí.

Rádi  bychom  pomohli  starším  občanům  najít  cestu  do 
Sportovně kulturního centra, které je velmi dobrým místem vyžití 
pro  všechny  věkové  kategorie.  Nejen  v nové  tělocvičně,  kde 
probíhá řada sportovních kurzů, ale také v kulturním centru, které 
mohou navštěvovat i prarodiče s jejich dětmi a vnoučaty. K tomu 
se  nabízí  krásná  nově  vybavená  dětská  herna,  která  je  zdarma 
v provozních hodinách k dispozici občanům. 

Od ledna  nabízíme  důchodcům,  zdarma,  zdravotní  cvičení, 
pod vedením paní Ambrožové. Cvičení probíhá každé úterý od 
18,45  do  19,45.  Cvičení  je  zaměřeno  na  zdravé  držení  těla  a 
udržení  dobré  fyzické  kondice,  je  vhodné pro  všechny věkové 
kategorie. 

Dalším novým kurzem je jóga, která začala letos v březnu a 
pro veliký zájem byla rozšířena na 2 lekce vždy ve čtvrtek od 
17,00 a 18,20 hod. Kurz jógy je zaměřený na zdravé cviky pro 
Vaše  tělo  i  duši.  Kurz  vede  paní  Jitka  Mášová,  kvalifikovaná 
cvičitelka jógy z Říčan.

Pro  malé  děti  ve  věku  od  4  let  probíhá  od  února  kurz 
pohybových her s Ivetou Zadákovou, vždy v pondělí v 15,30 až 
16,30 hod.
Do většiny kurzů, je možné se zařadit i v průběhu pololetí.

Ráda bych se ještě zmínila o dalším využití dětské herny a tím 
je  hlídání  dětí.  Hlídání  dětí  probíhá  každý čtvrtek  od  9,00  do 
12,00 hod a je  určeno pro děti,  které ještě  nechodí  do školky. 
Maminky ho využívají,  aby si  v dopoledních hodinách vyřídily 
vše  co  potřebují.  Od  ledna  nově  nabízíme  hlídání  dětí  v době 
některých kurzů, jako jsou např. jazykové kurzy. Rodiče se tak 
mohou  účastnit  výuky  a  děti  si   zatím  pohrají  pod  dozorem 
v dětské herně. Děti hlídáme i každý pátek v průběhu aerobiku. 
Některé  maminky  hlídání  využívají  při  cvičení  v posilovně. 
Hlídání probíhá také k nedělním sportovním akcím. 

AKCE SKC V 1. POLOLETÍ 2007
14.1.  -  proběhlo  cvičení  s  populárním  lektorem  Českého 

svazu aerobiku Michalem Šubrem – Aerobik a Body Styling.
4.2.  –  u  nás  předcvičovala,  známá  a  velmi  oblíbená, 

profesionální cvičitelka, mistryně světa v aerobiku Olga Šípková 
–  Aerobik  a  Step  aerobik.  Zacvičit  si  přijelo  rekordních  54 
účastníků.

15.2. jsme pořádali karneval pro malé děti v prostorách dětské 
herny. Karneval měl veliký ohlas , účastnilo se kolem 60 dětí a 
maminek. Děti přišly v rozmanitých maskách, zahrály si soutěže a 
vyzkoušely výrobu papírových masek.

7.3. se konalo kosmetické dopoledne zaměřené na líčení.
11.3.  u  nás  cvičila  velmi  populární  instruktorka  a  mistryně 

světa  ve  fitness  družstvech  a  známá  moderátorka  pořadu  ČT- 
Sama doma Jana Havrdová – Step aerobik a Power Jóga.

16.3. u nás hrálo divadlo Kocábka – Komedie Šmajchle.
25.3. se uskutečnila nedělní lekce Orientálního břišního tance 

s Mgr. Michaelou Poláškovou lektorkou Českého svazu aerobiku.

PŘIPRAVUJEME
4.4. bude Vítání jara a Velikonoc pro malé děti, od 9,00 do 

12,00 hod. Dopoledne bude zaměřené na velikonoční výtvarnou 
tvorbu, děti se dozví něco o velikonočním koledování, naučí se 
koledu a domů si odnesou své výrobky a velikonoční překvapení.

15.4.  u  nás  bude  Regenerační  cvičení  a  Pilates  s  PhDr. 
Jaroslavou  Otáhalovou,  která  se  specializuje  na  prevenci  a 
odstranění  problémů  bolesti  zad,  se  soukromou  praxí  v tomto 
oboru.

26.4.  se bude konat Čarodějnický bál  v maskách pro malé 
děti. Děti čekají soutěže a hry s odměnami.

20.5. bude předcvičovat Katka Bímanová – Aerobik a Musile 
Conditionong.

27.5. Akademie a den otevřených dveří v SKC. Na programu 
budou  vystoupení  sportovních  a  kulturních  kroužků,  včetně 
výstavy výtvarných prací dětí a dalších výtvarníků. Máte ideální 
možnost vidět, co se Vaše děti na kurzech naučily, prohlédnout si 
prostory  Sportovně  kulturního  centra,  připravena  bude  i 
dokumentace z již proběhlých akcí.

10.6. u nás bude cvičit Radka Hanáková – Aerobik a Power 
Jóga

17.6.  přijede  opět  tančit  Patricie  Procházková  –  Orientální 
břišní tanec

Podrobné informace  najdete na internetových stránkách 
www.obecondrejov.cz,  skcvondrejove@seznam.cz, 

a  tel. 777668212.                    Hana Zichová 

vandalovezlodějivandalovezlodějivandalovezlodějivandalovezlod
Vandali a zloději – ve dne v noci chodějí

Uveřejňujeme příspěvek Kateřiny Štolcové, který 
poukazuje na další vandalský kousek v naší obci. Bohužel k 
jejímu příspěvku musím přidávat i svůj. Neznámý lump nám 
všem ukradl dva krásné vloni zasazené ozdobné stromy u vjezdu 
do parkoviště v Ondřejově. Normálně vzal, vytrhl a odnesl. Aby 
mu tak ruka upadla.  

A jiný dobrodinec uvázal svého (zřejmě hodně 
hladového) koně k lipce v parku na náměstí; skončilo to tak, že 
lipka má okousanou kůru a kdoví, jestli přežije. 

To byli zřejmě dospělí. Mládež na Horce se zase bavila 
tím, že pouštěla starým lidem ze svahu do plotu kontejner na 
odpad. Asi nemají doma co na práci.

K případu počmáraného domu, o kterém píše slečna 
Štolcová, chci jen doplnit citát  z § 422 občanského zákoníku: 
„Nezletilý odpovídá za škodu  jím  způsobenou,  je-li schopen 
ovládnout své jednání a posoudit jeho  následky;  společně s ním 
odpovídá, kdo je povinen vykonávat nad  ním  dohled.  Není-li 
ten,  kdo  způsobí  škodu,  pro nezletilost  schopen ovládnout své 
jednání nebo posoudit jeho následky, odpovídá za škodu ten, kdo 
je povinen vykonávat nad ním dohled.“ Takže pozor: děti čmárají 
po fasádě, ale opravu platí rodiče. 

Martin Macháček
____________________________________________________
„Poděkování“ ondřejovským školákům

Touto cestou bych chtěla „poděkovat“ třem dětem ze 
Základní školy v Ondřejově, které „vyzdobily“ na náměstí dům 
čp. 53 sprejem a podivnými kresbami na zdi u parkoviště vedle 
obchodu s textilem. Dokonce si daly námahu vloupat se do 
objektu a totéž provést i uvnitř v prvním patře v místnosti, na 
okně a na hlavní zdi nad cukrárnou. Je hezké, že tak zpestřují 
život a okolí všem lidem v Ondřejově, jak na domech, tak i na 
zastávkách autobusu.

Velmi by mě zajímalo, zda by si tito tři chlapci dovolili 
nasprejovat a ozdobit tak i své vlastní domy a zda by je rodiče 
pochválili za to, že budou muset dělat novou omítku za x peněz.

Opravdu vřelý dík.
Kateřina Štolcová
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Jubilea leden, únor, březen, duben
Jaroslava Havránková, Ondřejov, 70 let
Dagmar Vlasáková, Ondřejov, 70 let
Blažena Macháčková, Ondřejov, 80 let
Josef Reiter, Ondřejov, 81 let
Robert Císař, Třemblat, 93 let
Václav Vycpálek, Ondřejov, 80 let
Květuše Velková, Borka, 85 let
Josef Zdvihal, Ondřejov, 81 let
Liddy Kaftanová, Třemblat, 91 let
Božena Vilhelmová, Ondřejov, 84 let
Miloslava Šenychová, Ondřejov, 85 let

Anna Kroupová, Turkovice, 86 let
Václav Švanda, Ondřejov, 87 let
Květuše Čiháková, Ondřejov, 81 let
Josip Kleczek, Ondřejov, 84 let
Anna Matysová, Třemblat, 84 let
Luděk Neužil, Ondřejov, 81 let
Libuše Rédlová, Ondřejov, 83 let
Jaroslav Vycpálek, Ondřejov, 81 let
Marie Vodrhánková, Ondřejov, 83 let
Josef Čelechovský, Ondřejov, 87 let
Františka Barešová, Třemblat, 87 let
Miroslava Sloupová, Ondřejov, 82 let
Boris Valníček, Ondřejov, 80 let 
Růžena Kölblová, Ondřejov, 83 let
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    Noví občánci

Jan Jakub Volek, Ondřejov  
Matěj Sehnal, Třemblat  
Ondřej Sehnal. Třemblat  
Kristina Novotná, Ondřejov  
Marian Vystavěl, Ondřejov

Vítáme mezi nás  
a přejeme hodně zdraví a spokojenosti !

     Úmrtí

  Miloslav Hucek, Ondřejov 
  Marie Lánová, Ondřejov 
  Miroslav Šebl. Ondřejov 
  Ivan Prachčev, Ondřejov

Poděkování:

Děkuji  Obecnímu úřadu v  Ondřejově  jménem 
své matky  Liddy Kaftanové za  přání  a  dárek  k jejím 
letošním  91.  narozeninám.  Velice  si  vážím  této 
pozornosti. S přáním všeho dobrého 

Jana Pohanková

Děkuji  obecním  úřadu  za  blahopřání  a  dárek 
k mému životnímu jubileu.

Emilie Micková

Děkuji  obecnímu  úřadu  za  blahopřání  a  milý 
dárek  k  mým  narozeninám,  který  mi  předaly  paní 
Klokočníková a Švandová.

Miloslava Šenychová

Děkuji za přání a dárek k narozeninám.
Božena Vilhelmová

Děkuji obecnímu úřadu za blahopřání k mému 
životnímu jubileu, zvláště pak paní Ivaně Klokočníkové 
a Marii Švandové za předání gratulace a dárků.

Václav Vycpálek

Děkuji  obecnímu úřadu za blahopřání  a  dárek 
k mým 75. narozeninám. Děkuji také paní M. Švandové 
a paní I. Klokočníkové za přání a předání dárků. 

S pozdravem Jar. Janoušková, Ondřejov 105

Děkuji  obecnímu úřadu,  též  paní  Švandové  a 
Klokočníkové,  za  projevené  blahopřání  a  dárek    k 
narozeninám. 

Marie Vodrhánková, Ondřejov 18

Vážení,
upřímně  děkuji  za  vaše  blahopřání  k  mým 

narozeninám.  Zároveň  děkuji  za  balíček,  který  mě 
potěšil. Přeji vám všem hodně zdraví a hodně úspěchů v 
práci i v osobním životě. 

Zdraví B. Macháčková

Děkujeme všem, kteří se zúčastnili  posledního 
rozloučení  s  naším manželem  a  tatínkem, p.  Ivanem 
Prachčevem.  Zároveň děkujeme i  za  projevy upřímné 
soustrasti. 

Největší slova díků patří dr. Kölblové, sestřičce 
paní  Zuzaníkové,  záchranné  službě,  všem přátelům a 
známým  z  Ondřejova  a  chatové  osady  Důle,  mému 
tatínkovi p. J. Šebkovi a bratrovi Miroslavu Šebkovi za 
veškerou  podporu  a  pomoc,  kterou  nám  všichni 
poskytli. 

Milena Prachčevová, manželka
Michal Král, syn
Lucie Prachčevová, dcera
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